
Aan de besturen van alle Nederlandse hockeyverenigingen

Amsterdam, 3 november 2023

Geacht bestuur,

Recent heeft de Koninklijke Nederlandse Hockey Bond (KNHB) bekendgemaakt de nationale teams terug

te trekken voor deelname aan de Europese kampioenschappen zaalhockey in januari 2024. Dat is een

verstrekkend besluit dat uiteindelijk ook ú als hockeyvereniging gaat raken.

Wij, de initiatiefgroep #saveindoorhockey, willen dat het KNHB-bestuur haar zaalhockey-beslissing

terugdraait en met betrokkenen om tafel gaat om een duurzaam (internationaal) zaalprogramma te

realiseren. Daarvoor hebben wij uw steun nodig!

Wat is er aan de hand?

De KNHB heeft besloten te stoppen met internationaal zaalhockey. Daarvoor wordt een aantal

argumenten aangevoerd, waaronder de te volle internationale hockeykalender en overbelasting van

spelers. Hierover later meer.

De directe consequentie van het besluit van de KNHB is dat beide Oranje-teams (m/v) zijn gedegradeerd

naar de Europese B-divisie. De strafcommissie van EuroHockey buigt zich begin komend jaar over

aanvullende straffen, zoals (de maximale) boetes voor het terugtrekken van beide teams en mogelijk

wordt in geval van ’herintreding’ tenminste éénmaal promotie naar de A-divisie tegengehouden. Een

andere directe consequentie is dat beide zaalteams zich voorlopig niet kunnen kwalificeren voor

deelname aan de strijd om de wereldtitels.

Grootste zaalhockeyland ter wereld

Op topniveau, te beginnen in de Hoofdklasse-indoor, leidt het recente besluit van het KNHB-bestuur tot

een devaluatie. Sommige verenigingen zullen afhaken en sommige topspelers zullen hun heil in het

buitenland zoeken. De devaluatie van de Hoofdklasse-indoor zal doorsijpelen naar lagere competities

met als uiteindelijk resultaat een (veel) mindere bijdrage van het zaalhockey aan de ontwikkeling van de

Nederlandse hockeyers. Dát raakt ons als hockeyliefhebbers allemaal!

Nederland is in aantallen deelnemers, het grootste zaalhockeyland ter wereld. Ruim tienduizend teams

nemen elk jaar deel aan de competitie. In de afgelopen jaren hebben zo’n vijftig Nederlandse

hockeyverenigingen geïnvesteerd in zogeheten blaashallen. Dat is een gezamenlijke investering in het

Nederlandse zaalhockey van ongeveer twintig (!) miljoen euro. Een gedevalueerde zaalcompetitie en

mogelijk mindere belangstelling voor zaalhockey kunnen (grote) gevolgen hebben voor juist de financiële

basis onder die blaashallen.

https://hockey.nl/nieuws/internationaal/uitpuilende-kalender-knhb-stopt-met-eks-en-wks-zaal-en-hockey-5s/


Dat zaalhockey een belangrijke, positieve bijdrage levert aan de ontwikkeling van alle hockeyers,

daarover bestaat geen discussie. Het kleinere speelveld, de snelle vloer, de balken als extra dimensie én

de ‘herrie’ in de zaal vragen om extra technische, tactische en mentale vaardigheden. Dáár profiteren we

allemaal van op het veld.

Veel jonge hockeyers dromen van een glansrijke internationale carrière, op het veld en/of in de zaal. De

huidige internationals zijn hun voorbeeld. Die voorbeelden in de zaal zijn nu weggevallen en zaalhockey

op internationaal niveau is een onbereikbare droom geworden.

Ook voorzien wij een negatieve impact op de opleiding van trainers, coaches, scheidsrechters en andere

officials in de zaal en daarmee de begeleiding van top- en breedtesporters. De internationale

ontwikkelingen zijn altijd een belangrijke bron van kennis en inspiratie geweest voor de ontwikkeling van

bijscholingen, webinars en artikelen voor trainers, coaches, scheidsrechters en officials.

Die directe, negatieve impact van het bondsbesluit op de spelers van onze nationale zaalteams en op de

ontwikkeling van het zaalhockey in Nederland in het algemeen baart ons zorgen. Het doet ons pijn dat

voorafgaande aan het besluit niet met betrokkenen is gesproken over de schijnbare problemen op het

gebied van planning en financiering om vervolgens samen te kijken naar oplossingen. Ook is er niet

gesproken met opleiders en verenigingen over de rol van zaalhockey ten behoeve van talentontwikkeling

en topsport.

Argumentatie

Eén van de belangrijkste argumenten die de KNHB aanvoert voor haar zaalbesluit is de druk op de

internationale hockeykalender, met negatieve gevolgen voor belasting en belastbaarheid van

(top)spelers. Ja, het is best druk in die hockeykalender, maar dat geldt voor slechts een paar landen: de

toplanden die zo goed zijn, dat ze op álle vlakken willen (en kunnen) meedoen. Er zijn heel wat

hockeylanden die daar jaloers op zijn.

Als het gaat om zaalhockey, dan is de internationale kalender al jaren hetzelfde. De voor de nationale

zaalteams geselecteerde spelers zijn niet de spelers die worden uitgekozen voor het ‘grote’ Oranje en

Jong Oranje. Geen van de zaalinternationals heeft de afgelopen jaren geklaagd over een te hoge

belasting. En anders dan bij de veldinternationals ontvangen de zaalinternationals niets meer dan een

vergoeding voor reiskosten. En voor de zaalselecties zijn er geen kostbare trainingsstages in verre landen.

De druk op de hockeykalender wordt vooral veroorzaakt door de herinvoering van het nationale

bekertoernooi én door de introductie van de landencompetitie Pro League. Voor deze competitie vliegen

de nationale veldteams de hele wereld over. Om die inspanningen en alle extra trainingen ter

voorbereiding mogelijk te maken wordt de competitie in de Hoofdklasse ‘ingedikt’ en zijn er midweekse

wedstrijden en dubbelprogramma’s voor in de weekeinden.

Er wordt op mondiaal niveau al jaren gediscussieerd over een betere planning van de internationale

evenementen. De KNHB geeft aan ‘goede bedoelingen te proeven maar geen resultaten te zien’, maar

klaarblijkelijk is de lobby niet succesvol. Zoals gezegd, de internationale zaalhockeykalender is, anders



dan door corona, al jaren niet veranderd. En, het is inmiddels duidelijk geworden dat de internationale

hockeyfederatie FIH en de Europese federatie EuroHockey het Nederlandse besluit zeer betreuren.

Wat kunt u als vereniging doen?

Als initiatiefgroep hebben wij kort na het bekend worden van het zaalbesluit een (online) petitie gestart.

Deze petitie is al door bijna vijfduizend mensen ondertekend. Wij willen graag met de KNHB om tafel om

een duurzaam (internationaal) zaalprogramma te realiseren. Hoe meer mensen de petitie ondertekenen,

des te krachtiger wordt onze stem.

Help ons dus aan méér handtekeningen, maak in uw vereniging deze discussie en de petitie bekend én

vraag uw leden de petitie te ondertekenen in het belang van het (zaal)hockey.

Op 22 november is er de Algemene Ledenvergadering van de KNHB. De verenigingen, de leden van de

KNHB, kunnen voor die (online) vergadering nu reeds vragen stellen. Grijp uw kans! Sterker: wij

bepleiten het zaalbesluit als extra onderwerp aan de agenda toe te voegen. Maar, zo’n verzoek moet

door u als vereniging worden gedaan. De belangen zijn groot, óók voor uw vereniging!

Met vriendelijke groet,

Namens de Zaalhockey fans en ambassadeurs van Nederland,

Elin van Erk, Teun Rohof, Marieke Dijkstra, Robbert-Jan de Vos, Jisse Waasdorp, Djurre Roggeveen,

Alexander Bakker, Maarten Salverda en Ewout Schröder

https://www.hockeyconnect.nl/nieuws/indoor/15127/live-teken-de-petitie-voor-het-behoud-van-de-nederlandse-zaal
https://www.knhb.nl/agenda/algemene-vergadering-knhb-8

